

# APPENDICES 附錄

## I. Senior staff appointments and movements 高級職員人事變動

### Appointments 委任

<b>Ir Prof. S.Q. Shi,</b> as Head, Department of Mechanical Engineering on 13 July 2015	<b>石三強教授工程師：</b> 2015年7月13日出任 機械工程學系系主任	<b>Dr Miranda Lou,</b> as Vice President (Administration and Business) on 21 September 2015	<b>盧麗華博士：</b> 2015年9月21日出任 副校長(行政及營運)
<b>Dr Lit Siu-wai,</b> as Head, Office of Counselling and Wellness on 1 August 2015	<b>列小慧博士：</b> 2015年8月1日出任 身心健康及輔導處處長	<b>Prof. Chu Hung-lam,</b> as Dean, Faculty of Humanities on 7 October 2015	<b>朱鴻林教授：</b> 2015年10月7日出任 人文學院院長
<b>Ir Dr Eric Tam,</b> as Head, Office of Student Resources and Residential Life on 1 August 2015	<b>譚永昌博士工程師：</b> 2015年8月1日出任 舍堂生活及學生資源處處長	<b>Mr Andy Tong Sze-hang,</b> as Vice President (Campus Development and Facilities) on 27 November 2015	<b>唐仕恒先生：</b> 2015年11月27日出任 副校長(校園發展及設施管理)
<b>Mr Joseph Chan,</b> as Head, Campus Sustainability on 1 September 2015	<b>陳秉德先生：</b> 2015年9月1日出任 校園可持續發展處處長	<b>Prof. Thomas Y.C. Leung,</b> as Director of Centralised Animal Facilities on 1 December 2015	<b>梁潤松教授：</b> 2015年12月1日出任 動物資源中心主任
<b>Prof. Hans J Ladegaard,</b> as Head, Department of English on 1 September 2015	<b>Prof. Hans J Ladegaard：</b> 2015年9月1日出任 英文系系主任	<b>Prof. Wong Wing-tak,</b> as Dean, Faculty of Applied Science and Textiles and Director, University Research Facility in Chemical and Environmental Analysis on 1 December 2015	<b>黃永德教授：</b> 2015年12月1日出任 應用科學及紡織學院院長及化學和環境分析中心實驗室主任
<b>Mr Daniel Suen,</b> as Director of Campus Development on 1 September 2015	<b>孫頌強先生：</b> 2015年9月1日出任 校園發展總監	<b>Prof. Daniel W.L. Lai,</b> as Chair Professor of Social Work and Gerontology and Head, Department of Applied Social Sciences on 15 December 2015	<b>黎永亮教授：</b> 2015年12月15日出任 社會工作及老年學講座教授及應用社會科學系主任
<b>Prof. William S.Y. Wang,</b> as Chair Professor of Language and Cognitive Sciences on 1 September 2015	<b>王士元教授：</b> 2015年9月1日出任 語言與認知科學講座教授	<b>Prof. Yip Shea-ping,</b> as Head, Department of Health Technology and Informatics on 1 January 2016	<b>葉社平教授：</b> 2016年1月1日出任 醫療科技及資訊學系主任

### Appointments 委任

<b>Prof. K.Y. Wong,</b> as Associate Vice President (Research Support) on 1 February 2016	<b>黃國賢教授：</b> 2016年2月1日出任 協理副校長(科研支援)	<b>Prof. Samuel Lo,</b> as Head, Department of Applied Biology and Chemical Technology on 7 March 2016	<b>盧俊立教授：</b> 2016年3月7日出任 應用生物及化學科技學系系主任
<b>Ms Kitty Yam,</b> as Associate Vice President (Institutional Advancement) on 1 April 2016	<b>任婉雯女士：</b> 2016年4月1日出任 協理副校長(學院發展)	<b>Prof. Viswanath Venkatesh,</b> as Chair Professor of Management Information Systems on 6 May 2016	<b>Prof. Viswanath Venkatesh：</b> 2016年5月6日出任 講座教授
<b>Prof. Raymond Wong Wai-yeung,</b> as Chair Professor of Chemical Technology on 16 June 2016	<b>黃維揚教授：</b> 2016年6月16日出任 化學科技學講座教授	<b>Prof. John K.C. Wei,</b> as Chair Professor of Financial Economics on 30 June 2016	<b>魏國強教授：</b> 2016年6月30日出任 講座教授
<b>Mr S.K. Chan,</b> Director of Campus Development retired on 31 August 2015	<b>陳樹強先生：</b> 校園發展總監於2015年8月31日榮休	<b>Ir Prof. Daniel Lai,</b> Interim Vice President (Administration) left the University on 20 September 2015	<b>賴錫璋教授工程師：</b> 暫任副校長(行政)於2015年9月20日離任
<b>Ir Prof. Ko Jan-ming,</b> Interim Vice President (Campus Development and Facilities) left the University on 26 November 2015	<b>高贊明教授工程師：</b> 暫任副校長(校園發展及設施管理)於2015年11月26日離任	<b>Prof. Tim Shi Ding-xu,</b> Chair Professor of Chinese Linguistics retired on 30 June 2016	<b>石定栩教授：</b> 漢語語言學講座教授於2016年6月30日榮休

### Promotions 擢升

<b>Prof. Albert P.C. Chan,</b> as Chair Professor of Construction Engineering and Management on 1 July 2015	<b>陳炳泉教授：</b> 2015年7月1日出任 建築工程及管理講座教授	<b>Prof. Cathy Hsu,</b> as Chair Professor of Hospitality and Tourism Marketing on 1 July 2015	<b>徐惠群教授：</b> 2015年7月1日出任 講座教授
<b>Prof. W. Jin,</b> as Chair Professor of Photonic Instrumentation on 1 July 2015	<b>靳偉教授：</b> 2015年7月1日出任 光電技術與儀器講座教授	<b>Prof. Niu Jian-lei,</b> as Chair Professor of Building Environment and Energy on 1 July 2015	<b>牛建磊教授：</b> 2015年7月1日出任 建築環境與能源利用講座教授
<b>Prof. C.S. Poon,</b> as Chair Professor of Sustainable Construction Materials on 1 July 2015	<b>潘智生教授：</b> 2015年7月1日出任 環保建材講座教授	<b>Ir Prof. S.Q. Shi,</b> as Chair Professor of Mechanical Engineering on 1 July 2015	<b>石三強教授工程師：</b> 2015年7月1日出任 機械工程學系講座教授
<b>Ir Prof. Michael Siu Kin-wai,</b> as Chair Professor of Public Design on 1 July 2015	<b>邵健偉教授工程師：</b> 2015年7月1日出任 公共設計學講座教授	<b>Prof. Andy C.L. Yeung,</b> as Chair Professor of Operations Management on 1 July 2015	<b>楊昌良教授：</b> 2015年7月1日出任 營運管理講座教授
<b>Mr Simon K.W. Lau,</b> as Head, Office of Student Development on 1 August 2015	<b>劉國偉先生：</b> 2015年8月1日出任 學生發展處處長		

## II. Scholarships, prizes and financial assistance for students

### 獎助學金及貸款

		2014/15	2015/16
<b>Scholarships and prizes</b> 獎學金	Awards 名額	3,714	<b>3,416</b>
	Total amount 總值	\$ 79,549,209	<b>\$ 81,400,938</b>
<b>Government's Tertiary Student Finance Scheme - Publicly-funded Programmes</b> 政府資助專上課程學生資助計劃	Applications 申請個案	5,373	<b>5,027</b>
	Successful applications 成功申請個案	4,800	<b>4,404</b>
	Total amount of grants paid 發放助學金總額	\$183,367,590	<b>\$173,828,890</b>
	Total amount of loans paid 發放貸款總額	\$44,936,805	<b>\$39,901,640</b>
<b>Government's Non-means-tested Loan Scheme (full-time government-funded students)</b> 政府免入息審查貸款計劃 (全日制政府資助同學)	Applications 申請個案	2,115	<b>2,389</b>
	Successful applications receiving loans 獲取貸款個案	1,703	<b>1,830</b>
	Total amount of loans paid 發放貸款總額	\$66,273,563	<b>\$71,935,455</b>
<b>PolyU student financial assistance</b> 理大學生資助計劃	Applications 申請個案	897	<b>862</b>
	Successful applications 成功申請個案	632	<b>550</b>
	Total amount of grants paid 發放助學金總額	\$5,264,010	<b>\$4,657,150</b>
	Total amount of loans paid 發放貸款總額	\$790,500	<b>\$758,000</b>

## III. Library statistics

### 圖書館統計數字

<b>Library collections 收藏項目</b>		2014/15	2015/16
<b>Books</b> 書籍	Print books (titles) 紙本書籍 (種類)	881,651	<b>899,236</b>
	e-Books 電子書籍	2,297,396	<b>2,788,531</b>
<b>Serials</b> 期刊	Current print serials (titles) 印刷期刊(種類)	2,023	<b>1,653</b>
	e-Journals 電子期刊	54,821	<b>73,486</b>
<b>e-Databases</b> 電子數據庫		445	<b>536</b>
<b>Audio-visual materials</b> 視聽資料	Audio materials 錄音資料	94,392	<b>109,994</b>
	Video materials 錄像資料	89,354	<b>97,614</b>
	Graphic materials 圖形資料	318,270	<b>318,826</b>
	Cartographic materials 地圖及圖表資料	1,515	<b>1,547</b>
	Others 其他	1,167	<b>1,191</b>
<b>Microforms</b> 縮微複製資料		400,438	<b>400,439</b>
<b>Total library holdings (Items)</b> 全館收藏資料總數 (項目)		4,527,947	<b>5,076,401</b>
<b>Facilities &amp; equipment 設施與設備</b>		2014/15	2015/16
Study spaces 座位		3,893	<b>3,893</b>
Research carrels 研讀室		138	<b>138</b>
Group rooms 小組研討室		18	<b>21</b>
Public computers 公用電腦		439	<b>430</b>